



Letter to Parents No. 10 – 2022/23

Dear Parents/ Guardians,

**2022/23 November Notice (2)**

To have a better understanding of our school's measures and facilitate home-school co-operation, parents please read the following circulars in detail:

- a. Changing to Winter School Uniforms
- b. Yuen Long District Student All-Round Value-Added Scheme- "Marine Conservation Journey" Community Service (S4 Only)
- c. Blood Donation Day (S4 to S6 Only)

The reply slip should be duly completed through eClass on or before 23.11.2022 (Wednesday).



Yours faithfully,

IU Kok-Kin  
Principal

The notice will be uploaded to our school website for your reference.

16.11.2022

### **a. Changing to Winter School Uniforms**

Arrangements for changing to winter uniforms in December are as follows:

1. **Adaptation Period:** During the period from 28.11.2022 (Monday) to 2.12.2022 (Friday), students may decide to **wear a full set of neat summer or winter uniforms** to school depending on the weather and health condition.
2. **Official Uniform Change Date:** From 5.12.2022 (Monday) onwards, all students must wear winter uniforms.

For regulations on winter school uniforms, please refer to the Student's Handbook (P.11 - P.13 or P.18 - P.20). Students who have P.E. lessons on a certain weekday will be allowed to wear neat school tracksuit to school. Students can wear woolen sweater or cardigan, P.E. jacket or school jacket if necessary. Scarves, if worn, must be plain black, white or deep blue. **When the HK Observatory issues a Cold Weather Warning at 7:00a.m. on a particular school day, students may wear blue or black coats to school. Girls may wear grey trousers.**

Students may be subject to disciplinary penalties if they return to school in inappropriate clothes which do not meet school requirements. For enquiries, please refer to "Rules of Appearance and Uniform" on Student's Handbook, or contact Discipline Master Mr. LEE Kai-yin, Frankie or Discipline Mistress Ms. MOK Sui-sum, Noel at 2476 2357.

### **b. Yuen Long District Student All-Round Value-Added Scheme- "Marine Conservation Journey" Community Service (S4 Only)**

In the New Senior Secondary Curriculum, "Community Service" is included as "Other Learning Experiences". In order to enrich students' other learning experiences and reach the goal of whole-person development, Service Learning Team provides students from form 4 to form 6 with broad and diversified learning activities. Our school also encourages students to participate in at least one community service from form 4 to form 6 to fulfill the basic requirements of "Other Learning Experiences".

Under Yuen Long District Student All-Round Value-Added Scheme, our school will arrange "Marine Conservation Journey" social service for S4 students. Details are as follows:

- Activity Content:** In the first stage, S4 students will attend lectures and workshops at the school to learn about coastal pollution, and then practise services by cleaning beaches to raise their awareness of marine pollution and coastal protection.  
After completing the first stage, 30 students with outstanding performance will be recommended to enter the second stage and continue to participate in the program.
- Service Date:** 2.12.2022 (Friday)
- Service Time:** 2:00 - 4:30 p.m.
- Service Location:** Students will go to Castle Peak Bay Beach, Kadoorie Beach, Cafeteria Beach or Lung Kwu Tan Beach to clean the beaches.

**Dress code:** T-shirts will be provided by the school, students should wear jeans or sweatpants, and may bring their own hats.

**Outcome of Activity:** On completion of the activity, 8 volunteer service hours and a certificate of voluntary service will be awarded to students.

**Remarks:**

1. Free transport will be provided, with a round trip from the school to the beaches.
2. Beach cleaning equipment such as labour gloves, garbage pickers, garbage bags and hand sanitizers will be provided by the school.
3. Apart from school teachers, there will be volunteer leaders from Agency for Volunteer Service to accompany and guide students.
4. If the activity is suspended due to adverse weather conditions, teachers will arrange students to return home under safe conditions. The activity will be rescheduled to 9.12.2022 (Friday).

Should you have any queries, please contact Service Learning Team teachers-in-charge Mr. CHEUNG Chi-wan or Ms. PANG Lai-mui, Eva at 2476 2357.

**c. Blood Donation Day (S4 to S6 Only)**

The Blood Donation Day will be held on 12.12.2022 (Monday). The Hong Kong Red Cross Blood Transfusion Service will send staff to the school to assist students in donating blood.

Giving blood saves lives. The blood you give is a lifeline in an emergency and the most precious gift for people who need long-term treatments. To enable your child to become a more empathetic and altruistic person, please motivate and encourage your child to donate blood to contribute to society and reply if they will participate in Blood Donation Day.

The details of blood donation are as follows:

1. Donors must be 16 years old or above on Blood Donation Day.
2. If donors are aged between 16 and 17 years old, they must obtain consent from parents, submit this e-notice and the “Parent/Guardian Consent To Blood Donation By Minors Aged 16 & 17” which will be distributed through the class teacher later.
3. Students who are 18 years old or above can decide whether or not to donate blood by themselves. They should first discuss with parents and choose the option “agree to donate blood” in the eNotice.
4. Donors should have sufficient sleep, have breakfast and bring along their HKID card on Blood Donation Day. Regular donors should bring along their blood donor cards.
5. Registered students can observe their health conditions to decide whether or not to donate blood on Blood Donation Day.
6. Students who do not wish to donate blood can simply choose the option “do not agree my child to donate blood”.

Should you have any inquiries, please contact Ms. LEE Pui-ling or Ms. MAN So-shan, Susan at 2476 2357.



Letter to Parents No.10 – 2022/23  
Reply Slip

To the Principal of Yuen Long Public Secondary School,

i) I, the parent of \_\_\_\_\_ ( Class: \_\_\_\_\_ )( Class No.: \_\_\_\_\_ ), acknowledge the receipt of the following circulars:

- a. Changing to Winter School Uniforms
- b. Yuen Long District Student All-Round Value-Added Scheme- “Marine Conservation Journey”  
Community Service (S4 Only)
- c. Blood Donation Day (S4 to S6 Only)

ii) **Blood Donation (S4 to S6 Only)**

- I
- \*  agree my child to donate blood.
  - do not agree my child to donate blood.
  - Not Applicable.

On 12.12.2022, my child is

- \*  18 years old or above.
- aged between 16 and 17.

Signature of Parent/Guardian: \_\_\_\_\_

Name of Parent/Guardian: \_\_\_\_\_

\_\_\_\_\_.11.2022



家長通函第 10 號 – 2022/23

敬啟者：

2022/23 學年十一月份學校安排須知 (二)

為讓家長更了解學校各項措施及促進家校合作，請家長詳閱下列通告：

- 一、 更換冬季校服事宜
- 二、 元朗區學生全方位增值計劃之「海洋保育之旅」社會服務（中四適用）
- 三、 捐血日（中四至中六適用）

請家長於 2022 年 11 月 23 日（星期三）或之前經 eClass 填妥「家長綜合回條」。

此致

各位家長／監護人



元朗公立中學校長  
余國健謹啟

上述通告將上載至本校網頁，歡迎家長瀏覽。

2022 年 11 月 16 日

## 一、更換冬季校服事宜

學校將於 12 月安排學生更換冬季校服，詳情如下：

1. **準備期**：由 2022 年 11 月 28 日（星期一）至 12 月 2 日（星期五）期間，學生可因應當日天氣和個人體質，自行決定穿著全套整齊夏季或冬季校服回校上課。
2. **正式換季日期**：由 2022 年 12 月 5 日（星期一）起，全校學生必須穿著冬季校服回校。

有關冬季校服的式樣，請遵守手冊內相關的規定（第 11 至 13 頁或第 18 至 20 頁）。如上課當天有體育課，學生可穿著整齊運動服回校。因應天氣需要，學生可穿著指定式樣的毛衣、冬季運動服的外套或黑色校褸。如需佩戴圍巾，則以黑、白或深藍色純色為限。如在上課當日上午 7 時或之前，天文台發出「寒冷天氣警告」，學生可穿著純深藍或黑色之禦寒衣物回校，而女生亦可穿灰長西褲。

若學生穿著不符合校服規定的衣物回校，學校會按校規懲處。如有疑問，可參閱學生手冊《校規儀容及校服守則》或致電 2476 2357 與訓導主任李蹊言老師或莫瑞琛老師聯絡。

## 二、元朗區學生全方位增值計劃之「海洋保育之旅」社會服務（中四適用）

根據新高中課程，「社會服務」為「其他學習經歷」其中一個範疇，本校社會服務小組將為中四至中六學生提供寬廣而多元的學習活動，豐富學生的其他學習經歷，以達至全人發展的目標。本校亦期望學生於中四至中六最少參與一項社會服務活動，以達到「其他學習經歷」的基本要求。

元朗區學生全方位增值計劃下，本校將為中四級學生安排「海洋保育之旅」社會服務，詳情如下：

**活動內容**：第一階段中，中四級學生先在學校出席講座及工作坊，認識海岸污染情況，繼而透過清潔海灘來實踐服務，提高對海洋污染和海岸保護的意識。完成第一階段，表現優異之三十名學生會被推薦進入第二階段，繼續參與計劃。

**服務日期**：2022 年 12 月 2 日（星期五）

**服務時間**：下午 2:00 至 4:30

**服務地點**：學生將分別前往青山灣、加多利灣、咖啡灣或龍鼓灘清潔海灘。

**服飾**：學校將提供 T 恤，學生應穿著牛仔褲或運動褲，也可自備帽子。

**活動成果**：學生完成活動，將獲得 8 小時義工服務時數及義工服務證書。

**備註**：

1. 學校將提供免費交通接送，往返學校至海灘。
2. 清潔海灘物資如勞工手套、垃圾夾、垃圾膠袋、消毒搓手液將由學校供應。
3. 活動當天除學校老師外，義務工作發展局將安排義工領袖陪伴和指導學生進行服務。
4. 假若當日天氣變壞，以致活動臨時取消，領隊教師將在安全情況下安排學生儘快回家。活動將順延至 12 月 9 日（星期五）。

如有查詢，請致電 2476 2357 聯絡社會服務小組負責老師張子宏老師或彭麗梅老師。

### 三、捐血日（中四至中六適用）

本校將於 2022 年 12 月 12 日（星期一）舉行捐血日，香港紅十字會輸血服務中心將派員到校進行捐血工作。

捐血不但可以救人，更可讓學生體驗關懷別人，回饋社群的精神，對培養積極的人生觀有莫大裨益。現懇請家長鼓勵子女踴躍參與捐血，並回覆會否參與捐血活動。重要事項臚列如下：

1. 捐血者必須於捐血日年滿十六歲。
2. 若年齡介乎十六至十七歲的學生，必須取得家長同意方可捐血，並須填妥及交回本函回條及經班主任派發的「十六及十七歲之捐血人士家長／監護人同意捐血書」。
3. 捐血日年滿十八歲或以上的學生，可自行決定捐血與否。若願意捐血，亦應先與家長商量及須在此電子通告簽署「同意」，以免家長擔心。
4. 捐血者於捐血日應有充足的睡眠，進食足夠的早餐及帶備身份証。如非首次捐血者，請帶備捐血咭。
5. 已登記捐血的學生，於捐血日可因應身體狀況或其他原因而不參與捐血。
6. 不參加捐血的學生只須在此電子通告簽署「不同意敝子弟參與捐血活動」。

如有查詢，請致電 2476 2357 與李佩玲老師或文素珊老師聯絡。



家長通函第 10 號 – 2022/23

家長綜合回條

敬覆者：

**甲部、** 本人為 \_\_\_\_\_ ( \_\_\_\_\_ 班) ( \_\_\_\_\_ 號) 之家長，已知悉下列通告詳情：

- 一、 更換冬季校服事宜
- 二、 元朗區學生全方位增值計劃之「海洋保育之旅」社會服務 (中四適用)
- 三、 捐血日 (中四至中六適用)

**乙部、**

捐血日 (中四至中六適用)

- 本人 \* 同意敝子弟參與捐血活動。  
 不同意敝子弟參與捐血活動。  
 非該級學生家長，此項不適用。

敝子弟於 2022 年 12 月 12 日

- \* 已年滿 18 歲或以上  
 介乎 16 至 17 歲

此覆

元朗公立中學校長

家長／監護人簽署： \_\_\_\_\_

家長／監護人姓名： \_\_\_\_\_

2022 年 11 月            日